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Evangelium (Lk 2,41-52)

Ježíšovi rodiče putovali každý rok do
Jeruzaléma na velikonoční svátky.
Když mu bylo dvanáct let, vydali se
tam na svátky jako obvykle. A když
ukončili sváteční dny a vraceli se
domů, zůstal chlapec Ježíš v



Jeruzalémě, a jeho rodiče to
nezpozorovali. V domnění, že je ve
skupině (poutníků), ušli den cesty;
(teprve potom) ho hledali mezi
příbuznými a známými. Když ho
nenašli, vrátili se do Jeruzaléma a
hledali ho. Po třech dnech ho našli v
chrámě, jak sedí uprostřed učitelů,
poslouchá je a dává jim otázky.
Všichni, kdo ho slyšeli, žasli nad jeho
chápavostí a nad jeho odpověďmi.
Když ho (rodiče) uviděli, celí se
zarazili a jeho matka mu řekla: "Dítě,
proč jsi nám to udělal? Hle, tvůj otec i
já jsme tě s bolestí hledali."
Odpověděl jim: "Proč jste mě hledali?
Nevěděli jste, že já musím být v tom,
co je mého Otce?" Ale oni
nepochopili, co jim tím chtěl říci.
Potom se s nimi vydal na zpáteční
cestu, šel do Nazareta a poslouchal
je. Jeho matka to všechno uchovávala
ve svém srdci. Ježíš pak prospíval
moudrostí, věkem a oblibou u Boha i
u lidí.



Komentář

V církvi dnes slavíme svátek Svaté
rodiny. Jak je úžasné, že se Bůh chtěl
vtělit do rodiny.

Ježíš nás učil, že Bůh je rodina. Ne že
by byl jako rodina, ale že Bůh sám je
rodina. Právě rodiny na zemi
napodobují Boží způsob bytí. Bůh je
jeden a trojjediný. Bůh Otec plodí
Syna. A plodem této lásky mezi
Otcem a Synem je Duch svatý. To je
tajemství Nejsvětější Trojice, které
lidstvu zjevil Kristus. V Bohu je tedy
otcovství, synovství a
bezpodmínečná láska. Všechny
prvky rodiny.

Byli jsme stvořeni k obrazu a podobě
Boží. Není náhoda, že nám Bůh chtěl
dát lidskou přirozenost a že jsme
jeho obrazem. Není náhoda, že
člověk potřebuje rodinu.

Chesterton říkal, že když vstoupíme
do rodiny, vstupujeme do



nekonečného světa, který jsme si
nevytvořili, do autentické pohádky, v
níž je narození největším
dobrodružstvím. Rodina je místo, kde
jste milováni prostě proto, že jste její
součástí, nezávisí to na tom, co
děláte, co produkujete, ani na žádné
konkrétní vlastnosti. Otcové milují
své děti právě proto, že jsou jejich
dětmi. Matka nebo otec udělají pro
své děti cokoli, milují je
bezpodmínečně.

A jestliže to platí pro každou rodinu,
oč více to platí pro Svatou rodinu z
Nazareta. Zamysleme se trochu nad
tím, jaká je Ježíšova rodina.

Uvažujme o Mariině poddajnosti vůči
Božím plánům. Duch svatý ji žádá,
aby se stala Matkou Mesiáše, a když ji
Bůh k tomuto poslání povolává,
neváhá se prohlásit za jeho
„služebnici“. Papež František při
jedné z audiencí zdůraznil
skutečnost, že Ježíš vyzdvihuje



velikost své Matky, a činí tak „ani ne
tak kvůli jejímu úkolu matky, ale
kvůli její poslušnosti Bohu“. Maria se
vždy dává Bohu k dispozici, vždy se
modlí, přemýšlí a vzdává Bohu slávu.

Josef také vyniká svou poslušností
vůči Božím plánům. Je překvapivé,
že Josef v celém evangeliu neřekne
ani slovo. Na druhé straně však
nepřestává dělat to, co po něm Bůh
žádá. Naprosto Bohu důvěřuje.
Nemluví, ale jedná tím, že
zachraňuje svou rodinu. Museli
odejít do vyhnanství v cizí zemi a
opustit svou zemi.

A co Ježíšova poslušnost? „Mým
pokrmem je plnit vůli toho, který mě
poslal“ (J 4,34). Nebo v Olivové
zahradě: „Otče můj, nemůže-li tento
kalich minout, aniž bych ho vypil,
staň se tvá vůle“ (Mt 26,42).

Ježíš je příkladem života z lásky,
absolutní poslušnosti Božím plánům.



Svatá rodina z Nazareta představuje
„chórovou odpověď na Otcovu vůli“,
říká papež František. A to je jedno z
velkých učení tohoto evangelia: štěstí
člověka spočívá v plnění Boží vůle.
Nepřichází z naplnění vlastního
projektu, jakkoli může být velký. Bůh
má mnohem větší plány. Učí nás, že
naplněním těchto plánů můžeme být
plně šťastní. A to navzdory obtížím.
Každý den nám nabízí příležitost
naplnit Boží plány pro náš život.
Dnešní den je vhodný k modlitbě za
naši rodinu a za všechny rodiny,
které prožívají utrpení, těžkosti nebo
pronásledování. Prosíme o Boží
ochranu. Nejde o to, abychom v
tomto životě netrpěli nebo neměli
těžkosti, ale abychom přijali Boží vůli
pro nás a naši rodinu. V tomto úsilí
nám pomůže příklad poslušnosti
Svaté rodiny z Nazareta.

Pablo Erdozain // Kira Yan -
Canva Pro
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